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Xesús Verao, viticultor, adegueiro e vocal da Denominación de Orixe Ribeira Sacra 

Xesús Verao traballa o viño nos difí-
ciles socalcos da Ribeira Sacra, xunto
a tres socios cos que comparte unha
hectárea e media de viñedos na sub-
zona de Amandi e unha pequena ade-

ga. Tanto el coma os seus compañeiros
apostaron dende o comezo pola cali-
dade e por castes autóctonas coma
Mencía, Brencellao ou Merenzao.
Ademais, Suso tamén é vocal do Con-

sello Regulador e afiliado do Sindica-
to Labrego Galego, co que xa co-
laborou canda mozo dende os Comités
de Axuda á Loita Labrega na oposi-
ción á cota empresarial.

“Ribeira Sacra está no intre de consolidarse
se continúa traballando con mesmo rigor” 

Que distingue á Ribeira
Sacra doutras denomi-
nacións de orixe (DO)?

Ribeira Sacra é unha DO
cunhas dificultades pecu-
liares. Aquí, non hai viti-
cultores a tempo completo,
senón que o meirande
complementan esa activi-
dade con outros traballos.
Esa é unha característica da
Ribeira Sacra de sempre
que axudou a manter a
produción, xa que as fami-
lias continuaron producin-
do para autoconsumo e
vendendo os excedentes.

Outra dificultade engadi-
da que teremos aquí vai ser
a falla de relevo xeracional.
Dos 3.000 viticultores ins-
critos na DO, o 60% están
xubilados, polo que é de
prever que en dez ou
quince anos as súas ex-
plotacións non continúen. 

Outra característica que
temos na Ribeira Sacra é
que somos unha das DO
do Estado das que máis se
paga a uva. Se non fose por
eses bos prezos, aban-
donaríase a produción po-
las dificultades que ten:
temos posibilidades moi
escasas de mecanización e
todo o traballo faise a base
de pequenos motocultores. 

Onde ve os principais
obstáculos para Ribeira
Sacra?

Quizais, o máis grande
sexa o do rexistro vitícola.
Seguen a existir moitas
viñas irregulares sen re-
coñecer, e agardamos que
aqueles viñedos históricos
que non están catastrados
se lles recoñezan os seus
dereitos. Sobre todo por
imprecisións que hai na ex-
tensión das parcelas. Agar-
damos que as fotos aéreas
do 2003 aclaren isto. Este é
un problema que se de-
bería resolver definitiva-
mente para saber que de-
reitos temos.

A DO está respondendo
ás expectativas do sector?

Eu creo que si, que esta-
mos no intre de consoli-

Son boas as relacións entre adegas e
colleiteiros nesta DO?

As relacións entre viticultores e industria
non son demasiado problemáticas. Aquí
houbo algúns casos de contratos entre ade-
gas e colleiteiros, pero contratos homolo-
gados nunca se fixeron. Sería importante
que os houbese para que os colleiteiros
tivesen a garantía de que as adegas lles
merquen a uva por uns anos e a un prezo
fixo, garantindo así o subministro de uva.

Ten habido problemas puntuais pero, en
xeral, o viticultor aquí adoita a ser bastante
fiel coa adega que lle recolle as uvas dun
ano para outro, e as adegas responden por
igual. De todos xeitos, tampouco houbo
unhas circunstancias que puidesen incidir
nesta relación, pois non tivemos exceso de
oferta de uva, e mantívose pouca demanda
por parte das industrias. Tampouco existen
variacións significativas de prezo entre
unhas subzonas e outras.   

Que opinan en Ribeira Sacra da actual
lexislación que rexe o sector?

Dende a Ribeira Sacra, cremos que hai
numerosos aspectos que se deberían pre-
cisar na Lei do Viño. Habería que suprimir
mencións coma "viños de pago" ou "viños
de mesa con denominación xeográfica",
pois responden máis aos intereses de em-
presas multinacionais que non traballan na
DO. A lei estatal permite contradicións co-
ma os viños de pago fóra da DO, cando é a
DO quen marca e controla a orixe.

Tamén se pode mellorar o apartado do
control técnico. Non nos parece acertado
que se promova o control externo do pro-
ceso de cualificación dos viños por empre-
sas privadas. Cremos que a DO debe ser
controlada polo propio CR. Debería haber
un control ceibe das empresas privadas,
porque iso pode levar a que a parte afecta-
da sexa tamén xuíz, é dicir, que unha ade-
ga teña a súa propia empresa de control.

¿Como valoraría a polí-
tica da anterior Consella-
ría de Agricultura no sec-
tor vitícola?

A Consellaría non foi
quen de poñer control no
rexistro vitícola. O CR ofre-
ceuse e traballou para que
isto se fixese, pero a Xunta
non foi quen de facelo, can-
do era algo tan simple co-
mo permitir que o propio
CR puidese certificar as
viñas plantadas coas va-
riedades axeitadas e ins-
critas. 

En canto á promoción da
DO, aí deixouse facer. Creo
que nós fomos o único con-
sello que tivo un presi-
dente proposto polo pro-
pio sector. Nese senso, non
creo que houbese demasia-
dos problemas.

A Xunta non foi quen,
tampouco, de corrixir os
erros do catastro nin do
rexistro vitícola, que eran
enormes, e publicaron
unhas ordes de regula
rización que case a imposi-
bilitaban. De feito, en
moitas zonas de Chantada
non chegaron a facela.  

Diante do novo esce-
nario político, ¿que lle
pediría ao novo Con-
selleiro?

Eu creo que a Ribeira
Sacra necesita, en xeral,
facer unha ordenación do
territorio e dos cultivos. En
canto á DO, cómpre dotala
de infraestruturas. Tamén
hai que traballar en
cuestións como subven-
cionar a compra de
maquinaria adaptada ás
circunstancias da Ribeira
Sacra, cos seus viñedos en
socalcos: elevadores, mo-
norrotarias, etcétera, uti-
lizadas na viticultura de
montaña europea. 

“Política
Agroalimentaria
non foi quen de
poñer control no
rexistro vitícola”

As viñas de Ribeira Sacra adoitan a estar en socalcos de difícil acceso, coma estas xunto ao Sil 

“A Lei do Viño responde a intereses
de multinacionais nalgúns aspectos”

darnos, facendo as cousas co
mesmo criterio de rigor que
se fixo ata o de agora. O
mundo do viño é moi pro-
blemático polas circunstan-
cias estatais: hai stocks de
viño, e en moitas DO hai
máis oferta que demanda. O
mesmo acontece no resto de

Europa; por aí adiante
atopas viños a un prezo moi
baixo con variedades de uva
que aquí custaría o dobre ou
o triplo poñer no mercado.  

Por iso creo que nós debe-
mos poñer no mercado é a
marca Ribeira Sacra. Como
DO temos que medrar de

maneira que non creemos
excedentes no noso merca-
do, indo cada a unha pro-
dución de calidade, recon-
vertendo o que queda e, se é
posíbel, controlando a pro-
dución porque, contra me-
llor uva, mellor produto te-
remos.


